
↓ Het provinciaal domein 

De Gavers breidt uit met 

een steltlopersplas tussen de 

Meersstraat en de spoorweg

© Yoeri Christiaens

N AT U U R . KO E P E L  

NATUURBELEID VAN DE 
PROVINCIE GEWIKT EN 
GEWOGEN
Tot voor enkele jaren was het voor onze regio, behalve de provinciale domeinen, soms ver zoeken naar een écht 
natuurvriendelijker beleid door het provinciebestuur van West-Vlaanderen. Er werd nadrukkelijk gekozen om in 
te zetten op faciliteren van industrie en industriële landbouw. Zware milieudruk door overmatige bemesting en 
achterhaald waterbeleid kregen nauwelijks aandacht.
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De voorbije legislatuur is er onder impuls van 
Jurgen Vanlerberghe (Vooruit), die een dynamische 
en zeer gemotiveerde gedeputeerde is, duidelijk 
een kentering gekomen in het natuurbeleid. In de 
regio zagen we de uitbreiding van de provinciale 
domeinen de Gavers en Bergelen, dat laatste krijgt 
er ook een vernieuwd natuur-educatief  centrum. 
De samenwerking tussen Natuurpuntafdelingen met 
de provincie rond natuurbeheer in de domeinen 
loopt goed en werd recent nog bevestigd in 
nieuwe beheerovereenkomsten. Een nieuw project 
“educatief  natuurbeheer” werd opgestart waarbij 
Natuurpunt dankzij middelen van de provincie 
een groot aantal scholen kan bereiken, een schot 
in de roos. Er is ook een structureel overleg met 
de provincie over natuur- en milieudossiers via de 
West- Vlaamse Milieufederatie. Nieuw is ook de 
oprichting van een regionaal landschap (Leie en 
Schelde) waar de natuursector structureel aanwezig 
is. We mogen hier ondersteuning verwachten voor 
concrete dossiers en natuurprojecten ten velde. 

Toch blijft er nog een lange weg te gaan. Tot nu toe 
blijkt het politiek nog steeds niet haalbaar om in 
West-Vlaanderen fi nanciële ondersteuning te geven 
voor aankoop van natuurgebieden. Nochtans is 

de nood aan meer natuur groot in onze provincie. 
De inzet van onze vrijwilligers om meer natuur 
te bekomen is niet evident en fi nanciële steun 
bij aankopen is belangrijk omwille van de dure 
grondprijzen. In andere provincies zoals Oost-
Vlaanderen en Limburg gebeurt dit wel. Ook het 
provinciaal waterbeleid blijft problematisch en moet 
veel meer ecologisch onderbouwd worden: erosie 
bestrijden bovenstrooms, herstel van natuurlijke 
overstromingsgebieden, beekmeandering, ruimen 
van waterlopen herbekijken. We verwachten dat er 
met de klimaatcrisis in een volgende legislatuur meer 
werk van gemaakt zal worden. 

De provincie heeft ook een taak in te vullen rond 
natuurlijke verbindingselementen onder meer in 
landbouwgebied, maar ook hier zien we niet veel 
gebeuren. 

We hopen dat er in de volgende legislatuur fl inke 
stappen vooruit worden gezet. De provinciale 
verkiezingen zullen de machtsverhoudingen en dus 
het beleid bepalen. Stem daarom bewust voor meer 
natuur! 


